
Reactie internetconsultatie Passend Onderwijs.
Ik kan mij vinden in de doelen zoals in het voorstel Passend Onderwijs beschreven. 
Echter de verklaring dat de problemen in het SBO en SO zijn ontstaan door teveel verwijzingen, vind 
ik veel te smal. Er dient m.i. diepgaand onderzoek ingesteld te worden naar de oorzaken waarom 
steeds meer kinderen gedragsproblemen hebben. Dit onderzoek dient zich niet alleen tot het 
onderwijs te beperken, maar moet in de gehele samenleving uitgevoerd worden.
Vergroten van ouderbetrokkenheid is een loffelijk streven. Echter we weten allemaal dat ouders 
steeds minder tijd voor hun kinderen hebben. Ouders moeten werken. Niet voor niets wordt de 
kinderopvang in Nederland in fiscale zin gefaciliteerd. 
Dat docenten beter toegerust worden juich ik toe. Maar dat is niet genoeg. Meer kennis en 
vaardigheden zullen de leerkracht onvoldoende in staat stellen de zorgleerlingen (en laten we vooral 
de andere leerlingen niet vergeten) die aandacht te geven die nodig is. Daarvoor zijn de klassen te 
groot en de problemen te complex. Wat vooral nodig is zijn meer handen in de klas. 
Samenwerking met jeugdzorg zal ten goede komen aan de leerlingen. Ik ben daar een voorstander 
van. Echter afstemming kost tijd. 
Bureaucratie tot een minimum beperken is een goed plan. Ik vrees echter dat de bureaucratie verlegd 
wordt naar de nieuwe samenwerkingsverbanden. ik voorzie in mijn regio bestuurlijk gedoe dat 
versterkt wordt door de nog altijd sterke verzuiling van het primair onderwijs. Energie en geld dat we 
hieraan besteden kan niet besteed worden aan onze leerlingen. Alleen de landelijke overheid kan 
hierin stappen zetten. 
Het doel dat de minister nastreeft onderschrijf ik. Ik vrees echter dat voor de uitvoering van haar 
ideeën te weinig middelen en menskracht beschikbaar zijn. Mijn angst is dat de kwaliteit van het 
onderwijs er de komende jaren op achteruit zal gaan. Zowel wat betreft opbrengsten als sociaal 
emotionele ontwikkeling van kinderen. Ik weet dat er op dit moment een teruggang is van het aantal 
pabo-studenten van 30%. Met de hierboven geschetste problemen wordt het vak van leerkracht niet 
aantrekkelijker. 
Samenvattend constateer ik dat de minister goede plannen heeft, maar dat ze niet de middelen heeft 
deze te implementeren.
Ik vind invoering van Passend Onderwijs onder de huidige condities uitermate risicovol en maak me 
zorgen over de effecten voor onze samenleving op de langere termijn.

Auke van Selling
Algemeen Directeur Openbaar Primair Onderwijs Almelo
0546 - 540910
a.vanselling@opoa.nl


